
Přehled sborových událostí v postním období a  
o Velikonocích. 

 

Probíhat budou v moravečském kostele nebo v prostorách fary. 
 

21.3.  Neděle 
- 5.postní 

rodinné bohoslužby v 9:30 

28.3. Neděle 
- květná 

bohoslužby v 9.30 

31.3.   čtení pašijí v 19:00 (již v kostele) 
2.4. Velký Pátek bohoslužby v 18.00 s Večeří Páně 
4.4. Velikonoční 

neděle 
 

bohoslužby v 9.30 s Večeří Páně 

Další bohoslužby se konají pravidelně každou neděli od 9:30. 
Všichni jste zváni! 

 

Pravidelný program v týdnu: 
- úterý 9:30 – Setkávání nad Biblí v Pacově v Domově seniorů (probíráme 

Druhou knihu Mojžíšovu); 
- úterý 20:00 – modlitební setkání na faře v Moravči;  
- středa 13:15 – biblická hodina na faře v Moravči (probíráme Druhou 

knihu Mojžíšovu) 
- středa 19:00 – biblická hodina putovní (čteme a hovoříme nad 

Markovým evangeliem) 
- pátek 17:00 – setkávání dětí – buď na faře v Moravči v širším kroužku 

(jednou měsíčně), nebo v domácnosti v Nové Cerekvi (ostatní pátky) 
 

Z akcí, které nás v moravečském sboru čekají během roku:  
− 29.5. - volejbalový turnaj horáckého seniorátu 
− 13.6. – návštěva z Německa, bohoslužby od 10:00, káže Ulrich Kley, 

odpoledne od 14:00 koncert v Synagoze v Nové Cerekvi. 
− 20.6. – výjezdní bohoslužby na Křemešníku 
− 25.8.-30.8. - tábor rodin s dětmi na základně YMCA u Staňkovského 

rybníka – na Vlčici. Jedná se již o 4. ročník. 
− 19.9. přednáška a koncert sboru Jakoubek – v rámci festivalu Greenway 
− 1. týden v lednu 2011 zimní rodinná dovolená v Jánských Lázních 
 

Kontakt: Daniel Matějka, farář. Moraveč 35, 39301, Pelhřimov. Tel: 565394269, 
mobil: 777258831. web: http://moravec.evangnet.cz/ 

email: moravec@evangnet.cz 

V e l i k o n o č n í  l i s t   
evangelického sboru v Moravči, březen 2010 

 

Mojžíš s Áronem pak předstoupili před faraóna a řekli: "Toto 
praví Hospodin, Bůh Izraele: Propusť můj lid, ať mi v poušti slaví 
slavnost." Farao však odpověděl: "Kdo je Hospodin, že bych ho 
měl uposlechnout a propustit Izraele? Hospodina neznám a 
Izraele nepropustím!" Exodus 5, 1n  

 

Tématem, které propojuje židovské a křesťanské velikonoce, je 
vysvobození. Jsou tu dva pravdivé příběhy. Jeden starý přes tři 
tisíce let o vyvedení Izraele z Egyptského otroctví. Ten druhý je 
starý jen dva tisíce let. Vypráví o Kristově smrti a vzkříšení, které 

také přinášejí člověku vysvobození. 
Nakolik je to však téma pro dnešek? 
Potřebujeme nějak vysvobodit? 
Když se nad touhle otázkou zastavíte a 
důkladně promyslíte, možná ani není 
třeba, abyste četli dál.  
Ten příběh ze Starého Zákona však 
může pomoci. Napovídá, v čem 
spočívá to otroctví. V tvrdé práci? Tou 
jistě Izraelci v Egyptě trpěli. Když 
ovšem Mojžíš dostal za úkol jednat 

s faraónem o jejich propuštění, ukázala se ještě důležitější rovina. 
Mojžíš totiž původně nežádal úplné propuštění. Chtěl jen pár dní, 
aby mohli v poušti slavit bohoslužby. Farao řekl: „ne!“ 
Skutečné otroctví začíná tady: když si jakýsi farao neprávem 
nárokuje celého člověka. Včetně myšlení, životní orientace, včetně 
jeho víry, životního výhledu: nesmíte sloužit Hospodinu. Možná to 
pamatujete z minulého režimu. Dnes však máme něco podobného 
s jinými kulisami: Pokud někomu životní styl, práce nebo co 
jiného zavírá cestu k bohoslužbě, k modlitbě, do společenství, do 



kostela, nezačíná tady člověk něčemu otročit? Tou zábranou může 
být i nějaký vnitřní problém. Hodí se otázka: nejsme jeho otroky? 
Mojžíš žádá propuštění. Na Egypt přicházejí pohromy, znamení a 
varování. Farao po čase svolí: „můžete jít sloužit Hospodinu, ale 
jenom muži. Ženy a děti zůstanou tady“. To je nám možná také 
povědomé: snaha vyhladit víru v následující generaci. Děti 
potřebují od začátku vyrůstat v prostředí důvěry a bezpečí mezi 
dospělými věřícími. Dokáží se přiměřeným způsobem zapojit, 
umí Bohu důvěřovat, mluvit s ním. Právě ženy mívají obdarování 
k této důvěrnosti ve vztahu k Bohu citlivě vést. Je ovšem snazší 
nechat dítě u televize než s ním mluvit o tom, proč do kostela 
chodíme. Žena nechť také raději zůstane doma, aby stihla všechnu 
tu práci, kterou obnáší chod domácnosti! Mojžíš však odmítá: „ne, 
musíme jít všichni.“  
Přichází další varování Egyptu, zdá se, že farao obrací: „jděte 
všichni, ale nechte tu svůj majetek“. Další dobrý pokus: namluvit 
lidem, že jejich víra se týká jenom duchovních věcí, že do 
tělesného nezasahuje. Ale jak může člověk věřit v Boha, aniž by se 
to projevilo i v praktickém životě? Aniž by to zasáhlo i do jeho 
zacházení s majetkem? Mojžíš odmítá: „ne, i s naším majetkem, 
s našimi stády sloužíme Hospodinu.“ Nejde tu jen o „duchovno“. 
Následuje poslední znamení, Izraelci jedí beránka a vyrážejí na 
cestu ke svobodě. 
Vyjití Izraelců z Egypta je provázeno mnohými Božími divy. A je to 
i dnes Boží div, když člověk přijme tu svobodu, aby mohl skutečně 
žít pro to, k čemu byl stvořen: pro lásku k Bohu, k druhým i k sobě 
samému, pro společenství, službu a radost. 
...To jsme zatím byli u toho starozákonního příběhu. A co ten 
druhý? Přijďte ho slavit společně! 
 

Modlitba: Kriste, děkujeme, že zbavuješ pout. Že učíš, co je 
skutečná svoboda. Že naplňuješ život člověka tím, pro co 
skutečně stojí za to žít. Amen 

(Daniel Matějka) 

Milé sestry a milí bratři, 

Když se ohlédneme za rokem 2009, zjistíme, že se zde nekonaly žádné větší 

stavební akce, na které jsme byli zvyklí z let předchozích. Dalo by se říci, že jsme 

si šetřili síly a finanční prostředky na rok nadcházející. 

Přesto se nám podařilo uspořádat několik povedených brigád. Na jaře na úklid fary 

kostela a jejich okolí. Na podzim pak na další úklid,vyčištění okapů na kostele, 

doplnění dřeva na topení do sklepa a na likvidaci červotoče v podstavci pod stolem 

Páně.  

Všem, kteří se na těchto brigádách podíleli děkujeme. 

Na podzim pak staršovstvo rozhodlo podat žádost o dotaci na zateplení fary. Tuto 

žádost včetně projektu, všech tabulek a podkladů a tepelného auditu zpracovali 

bratři Míla Zadražil a Pavel Hájek. Oba odvedli obrovský kus práce ve velmi 

krátkém čase. Bez jejich pomoci bychom tuto žádost určitě nestihli podat a za to 

jim patří velký dík nás všech. 

Dík patří Pavlovi Hájkovi i za to, že se nevzdal v momentě když už to vypadalo, 

že naše žádost bude zamítnuta a po jeho odvolání a doplnění podkladů nám přišlo 

z ministerstva schválení žádosti. 

Tím se také dostávám k tomu, co nás v tomto roce čeká. 

V rámci projektu totiž není jenom zateplení fasády fary, ale i osazení nových 

izolačních dvojskel do oken a výměna kotle ústředního topení včetně dobudování 

akumulačních nádrží. 

Celá přestavba bude poměrně náročná nejen pracovně, ale i finančně. Doufám, že 

s podporou vás všech se podaří vše dotáhnout do zdárného konce a že už v příští 

zimě se zateplení projeví v úsporách palivového dřeva a elektřiny. (Daniel Trefil, 

kurátor) 

 

Pro konkrétnější představu dodejme několik čísel. Celkový plánovaný rozpočet 

stavebních úprav fary pro rok 2010 je 1 803 tis. Kč. (Pro srovnání celkový 

rozpočet sboru za rok 2009 tvoří přibližně pětinu této částky.) Na pokrytí 

stavebních nákladů máme přislíbenou dotaci ve výši 1 392 tis. Kč ( = 77 %). 

Zbylou částku musíme uhradit z vlastních zdrojů (obětavostí členů, dary, půjčkou 

od Jeronýmovy Jednoty apod.). Bude se jednat o nejrozsáhlejší stavební akci od 

přestavby fary v roce 1928 a rekonstrukce kostela v 60. letech. Věříme, že také 

tato investice bude přínosem po několik dalších desetiletí. (Eva Zadražilová) 
 

Upozorňujeme také na nové webové stránky sboru! Děkujeme Monice Pavlíčkové 

za vydatnou pomoc při jejich tvorbě. 

 


